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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 

 
Tid och plats tisdagen den 20 februari 2024 kl. 10.00-12.00, Mogden, 

Stadshuset 

Närvarande Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 
Sebastian Gustavsson (M), biträdande kommunalråd 
Ruza Källström, (S), biträdande oppositionsråd 
Simon Hägglund, verksamhetschef 
Maria Hagiwara, anhörigkonsulent 
Johan Nihlén, sekreterare 

Organisationernas representanter 
Gunnar Andersson, FUB 
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 
Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

 
 
 

Justerare Kim Genberg, HRF 
 
 
 
 
 

Underskrifter  
 

Protokollet har justerats digitalt 

Sekreterare ……………………………………………………………… 
Johan Nihlén 

Protokollet har justerats digitalt 

Ordförande ………………………………………………………………. 
Mikael Dahl (C), ordförande 

Protokollet har justerats digitalt 
 

Justerare ……………………………………………………………… 
Kim Genberg, HRF 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

 
2. Upprop 
Genomförs. 

 

 
3. Val av justerare 
Kim Genberg, HRF, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 
 
4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

 
5. Frågor från organisationerna 
a) Uppföljning av frågan från mötet 27 november, ”Riktlinjer för 

handläggning enligt LSS”, skulle ersättas med en handbok. Vad har hänt? 
Simon informerar om att handboken som innefattar alla reglerade LSS-insatser samt 
SoL-insatser som LSS-handläggare har delegation på, är under framtagande. Att 
riktlinjer för LSS-handläggning har utgått, är inget bekymmer enligt Simon eftersom 
handläggarna har rättspraxis att förhålla sig till. Handboken ska ses som ett 
stödjande material med en kvalitetssäkrande funktion. Verksamhet 
Funktionsnedsättning har även inrättat en ny roll som förste LSS handläggare inom 
handläggargruppen, vilket innebär ett stort stöd för handläggarna. Handboken 
kommer inte att lyftas till politiken i sin helhet, men vissa delar kan bli föremål för 
politiska beslut. Vidare förklarar Simon att Ulricehamns kommun inte på något sätt 
sticker ut bland Sveriges kommuner när det kommer till antal avslag enligt en 
granskning. Tvärtom har vi en låg andel avslag. Önskemål förs fram om fortsatt 
dialog samt tillfälle att lämna synpunkter innan handboken går i tryck. 

 
b) Frågan om hemsjukvård skall ingå och vara avgiftsfri för brukare i 

gruppbostäder? 
LSS-insatser är avgiftsfria. För övriga insatser enligt annan lagstiftning kan det dock 
finnas taxor menar Simon. Hemsjukvård är inte en omvårdnadsinsats utifrån LSS, 
utan en delegerad insats. 

c) Lägesrapport angående badhuset 
Förvaltningen har fått i uppdrag att göra en andra utredning kring simhallens skick, 
eftersom det finns anledning att tro att den första utredningen är bristfällig. 
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6. Information från förvaltningen 
Johan informerar om arbetet med det kommande funktionshinderpolitiska programmet. 
Arbetsgruppen, med representanter från samtliga sektorer och kommunala bolag, har 
hittills träffats vid två tillfällen och har påbörjat arbetet med att göra en nulägesanalys 
inom respektive verksamhet. Medborgardialog kommer att anordnas vid två tillfällen 
under våren, ett fysiskt möte den 27 februari och ett digitalt möte den 12 mars. Även ett 
stormöte inom ramen för samverkan kommunen/civilsamhället kommer att hållas den 
11 april med temat tillgänglighet. Medlemmarna i rådet ombeds att sprida inbjudan inom 
sina respektive föreningar. Båda kommunala råden kommer att bli inbjudna till ett möte 
med projektgruppen och politikerna den 29 maj kl 10.00. 

 
Anhörigkonsult Maria Hagiwara informerar om vad som är på gång inom anhörigstödet. 
Inom ramen för den nationella anhörigstrategin har regeringen gett Socialstyrelsen 
följande tre uppdrag: 

• Att ta fram stöd för att stärka anhörigperspektivet inom hälso- och sjukvård och 
omsorg. 

• Att ta fram stöd till kommunerna för ett mer individanpassat och likvärdigt stöd 
till anhöriga. 

• Att redovisa hur en kontinuerlig uppföljning av anhörigperspektivet inom hälso- 
och sjukvård och omsorg kan utformas. 

Boråsregionens nätverk för anhörigstöd har fått i uppdrag att anordna en utbildning för 
chefer och nyckelpersoner under hösten. Förhoppningen är att kunskapen ska sippra 
över i våra verksamheter. Maria visar var man kan hitta information samt blanketter 
kring anhörigstöd på kommunens hemsida. Vi får information om folkhälsomånaden i 
maj och att föreningar kan anmäla planerade aktiviteter till folkhälsostrategen Malin 
Yderhag. Kravet är att aktiviteterna ska vara kostnadsfria samt vända sig till även icke- 
medlemmar. Leif berättar att Synskadades Riksförbund anordnar en föreläsning om 
ögonsjukdomar den 7 maj kl 18.00 i Folkets hus. 

 
7. Tema 
Dagens tema är daglig verksamhet. Simon informerar om att habiliteringsersättningen, 
dvs den ersättning som deltagare i daglig verksamhet får, har höjts och ligger nu på 70 
kronor till den som jobbar halvdag och 110 kronor om man jobbar heldag. Vidare får vi 
information om att Överskottslagret öppnar butik i ny lokal (Åsundaterassen) under 
mars månad. 

 
Vi besöker Järnvägstorgets dagverksamhet och får en rundtur i lokalerna av enhetschef 
Johanna Henningsson. Järnvägstorgets dagverksamhet tar både emot brukare som har 
beslut enligt LSS och SoL. I Ulricehamns kommun har vi daglig 
verksamhet/dagverksamhet i tre olika former, basgrupp, företagsgrupp och självständigt 
arbete. Järnvägstorget är en basgrupp, vilket innebär att man har egna lokaler och egen 
personal som ansvarar för verksamheten. I en företagsgrupp arbetar man i en mindre 
grupp med stöd av kommunens personal på en arbetsplats. Exempel på företagsgrupp är 
Bildfabriken och Stadshusfiket. Brukare som har daglig verksamhet i form av 
självständigt arbete, arbetar på en vanlig arbetsplats med handledning av befintlig 
personal. 
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8. Information från kommunalråden 
Inget att lyfta idag. 

 
9. Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
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KIM GENBERG 
DmPE8b1RVgZNQ2wShk/WPg 2024-03-04 17:46:21Z 
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Signaturerna i detta dokument är juridiskt bindande. Dokumentet är signerat med Visma Addos säkra digitala signatur. 
Undertecknarens identitet registreras fysiskt i det elektroniska PDF-dokumentet och visas nedan. 

Alla tider anges i koordinerad universell tid (Coordinated Universal Time, UTC). 
 
 
Undertecknare 

 
 
 
 
 
 
 

 
JOHAN NIHLÉN 
vltzMKLVXD3LDoAOk1gKMA 2024-03-04 15:48:25Z 

 
 
 
 
 
 

 

 
Dokument i försändelsen 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Dokumentet signeras digitalt med den säkra signeringstjänsten Visma 
Addo. Signaturbeviset i dokumentet säkras och valideras med det 
matematiska hashvärdet för originaldokumentet. 

Dokumentet är låst för ändringar och tidsstämplat med ett certifikat från 
en betrodd tredje part. Alla kryptografiska signeringsbevis är inbäddade i 
PDF-dokumentet ifall de ska användas för validering i framtiden. 

Hur man verifierar dokumentets äkthet 
Dokumentet är skyddat med ett Adobe CDS-certifikat. När dokumentet 
öppnas i Adobe Reader ser det ut att vara signerat genom Visma Addo 
signeringstjänst. 

2024-03-04 16:19:47Z 

MIKAEL DAHL 
Ordförande 
upcLy3KEaFQ1YvQzOCUp0Q 
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